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  ص:لخالم
يمثل  هل ا الث لد ملدلمً لم لاوللة فسم والأسللللير اسفكلار اللأبسلللللأيلة والتعثيراي والمعلانر الرمءيلة التر  سري ورا  

عنصلر م  عنارلر عمارة الثقافة الاسلممية وهل الم مع مت اتثت ر ور ه لأ اسفكار بالعصللر السلابقة نيد أع ه لأ  

اسفكلار لم انثت م  فرا  ولكنسلا متلار لة عثر اسريلام المةتبلألة أرلللل لال اللأكر والمكلاع اللانلده  م ألتثلار هل لأ  

  م  لمم مجملعة اسمثبة الث ثية   المصلر  المعارلر ومل اللاقت  والتعثيراي والمعانر الرمءية ب  اسفكار اللأبسللأية

  الاسلتثياع ال   الارف فيم مجملعة م  المسندسلي  المعمارييوالمشلاركة م  لمم اللأكر بلاسل ة   م أبدا  الرأ   

 .د  استيعال ومصداقية اب  اسفكارالمستةدمي  ومل  لبلرلم إلر موال مل الدارسي  فر العمارة و

عبر العم  المعمار  وك ل  الارث اللأكر    اي الرمءية واأ يرهاالتعثيرسلاب  كاع التلرم لدراسلة  الولانجاز السدف  

التللاريةيللة  الرمء  عثر الال قثللاي  المةتبلأللة  لثعض اسفكللار والمعللانر  التعرض  وفكر  ه  م  أ ري عبر منتج  تر 

وال   يسدف إلر إقامة نياة اقتضر    ال   أسلتمد مصدرة م  القرنع الكريم والسنة النثلية الشريلأةالمعمار  كاللأكر 

ه  م  سلر الملدارس والمل اهلل اللأكريلة الاسللللمميلة والأ يرهلا عبر اللأكر  والعثلديلة الةلالصللللة هالتلنيلد الم ب   

ادعلا لبتلرم إلر الله م  لمم الاالللارة إلر   فبسللللأية ورمءية ومعانر متعددة المعمار  مما أد  إلر  سلر أفكار 

نيد أنسا قد أنتلي  لم معه   ب  ومل  م  لمم التشللكيمي المتعددة التر  سري بعنصللر االسللما  للعبر ن ل الم

ه وقد ام طرنسا دبا  وأرلل ال اللأكرام مكرها بلاسلل ة بعض اللأمسلللأة واسر رمءية ومعانر متعددةه قد  عبر أفكا

ه ا الث د  ن ب  فكاع  م  ه ا الملابدا  الرأ  والمشللللاركة فر اللأكر م  لمم المعمار  وال الل والمسللللتةد ه و

دعللأ لبلأسم م  لمم العق  لبمجتمت بشللك  عا  والمعمار  المصللر  المسللبم بشللك  لا  لبلرلللم لعالم أفضلل   

 يدعلا إلر اللأسم والتدبر فر الكلع م  لمم العق  لبلرلم إلر نياة كريمة ارضر الله عء ور  وادعلا إليم.
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The meaning behind the minarets 

This research represents an introduction to an attempt to understand and interpret the philosophical 

ideas, expressions and symbolic meanings that appeared behind an element of the architecture of Islamic 

culture, which is the minarets, while tracing the roots of these ideas in previous eras, as these ideas did 

not stem from a vacuum, but were inherited through different generations of the owners of the same 

thought and place, and then tested These philosophical ideas, symbolic expressions and meanings in the 

contemporary Egyptian reality, through a set of research examples, then expressing opinion and 

participation through thought through the questionnaire in which a group of architects, students studying 

architecture and users participated in order to reach the extent of understanding and credibility of these 

ideas. In order to achieve the previous goal, the orientation was to study symbolic expressions and their 

impact on architectural work, as well as the inheritance of symbolic thought through historical eras, and 

then exposure to some different ideas and meanings that affected the architect’s product and thought, 

such as the thought that derives its source from the Noble Qur’an and the honorable Sunnah of the 

Prophet, which aims to establish a life that requires absolute monotheism. And pure servitude to God, 

then the emergence of Islamic intellectual schools and sects and their impact on architectural thought, 

which led to the emergence of philosophical and symbolic ideas and multiple meanings that call for 

turning to God by pointing to the sky upward towards the absolute, through the multiple formations that 

appeared with the minarets element, as they contained Symbolic ideas and multiple meanings, which 

have been mentioned by some philosophers, writers, and intellectuals, and have been put forward to 

express opinion and participate in thought through the architect, the student, and the user. Better calls 

for understanding and contemplation of the universe through the mind to reach a decent life that pleases 

God Almighty and invites to Him.  
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